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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter,  Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács 
István, Molnárné Juhász Éva Sohajda István, Timár László helyi képviselık. 
Igazoltan távol maradt: Takács László képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Vidák Istvánné az Igazgatási Iroda képviseletében, 
Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Farkas Istvánné belsı ellenır,  Urbánné Kléri Szilvia 
humánágazati referens,  Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András 
intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok, 
Juhász Zsolt az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezetének vezetıje, Béres László 
ATÖSZ ügyvezetı, Garami Antal CKÖ elnök. 
Késve érkezett: dr. Rucskó Viktor UKÖ elnök. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 13 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Timár László és dr. Vidákovics Béla képviselıket, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. 
 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) Tájékoztató a Cigány Kisebbségi Önkormányzat munkájáról 
 Elıadó: CKÖ elnök 
 
3.) Tájékoztató az Ukrán Kisebbségi Önkormányzat munkájáról 

Elıadó: UKÖ elnök 
 

4.) Beszámoló az ETKT tevékenységérıl 
Elıadó: Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı 
 

5.)     Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
  
Bratu László polgármester kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Szeles András alpolgármester kéri polgármester urat, hogy a Kínában tett látogatásáról, annak 
eredményérıl tájékoztassa a képviselı-testületet. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy egy négy fıs szakmai csoport tett látogatást Kínában a 
közelmúltban eléjük tárt befektetési ajánlat valóságtartalmáról való meggyızıdés céljából. A kb. 30 
darabos termékskálán – csomagolások, tányérok, poharak, dobozok stb.- mozgó ajánlat komoly 
amennyiben a magyar hatóságok a terméket beminısítik és elfogadják. A világszabadalom lényege, 
hogy a keményítıt olyan állapotba hozzák egy titkos adalékanyag hozzáadásával, hogy az 140 C-ig 
alaktartó, a mechanikai sérülésekkel szemben nagyon ellenálló és környezetbarát termékként fél éven 
belül le is bomlik. 
A tervek szerint négy gépsor kerülne üzembe helyezésre a városban. Elsı ütemben kettı és az alap 
anyag elıállításához egy keményítıgyár épülne az ipari parkban, majd ezt követıen újabb két gépsor 
kerülne felállításra, ami további 100 munkahelyet jelentene az elsı 100 mellé.  
Mellesleg valamennyi abaúji kukorica és burgonya piaca adott lenne, illetve a keményítıgyártás 
hasznos végtermékei várhatóan további lehetıségeket biztosítana. 
A kínai kormány támogatja az európai gyártás beindítását és a csoport képviselıi várhatóan májusban 
meg is tekintik a helyszínt, de biztosat majd akkor lehet mondani, ha az elsı nagyobb értékő gépek 
beszerelésre kerülnek. 
Elmondja továbbá, hogy az úton magánemberként vett részt ismerve a város költségvetési helyzetét 
nem kívánta azt az utazás költségeivel terhelni az önkormányzatot.  
 
Szeles András alpolgármester az iránt érdeklıdik, hogy a foglalkoztatottak abaújiak, illetve encsiek 
lesznek-e, vagy a gyártó cég hozza magával az embereit? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a dolgozók természetesen a térségbıl kerülnének ki 
amennyiben a megfelelı kvalitású embereket adni tudja. A foglalkoztatottak kb. 20 fıs csapata 
Kínában kapná meg  a gyártási technológiához szükséges szakképzést. 
 
Szeles András alpolgármester megköszöni a tájékoztatást. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul 
veszi.  
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.) Tájékoztató a Cigány Kisebbségi Önkormányzat munkájáról  Garami Antal  

           CKÖ elnök  
           
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e szóban kiegészíteni az 
írásos anyagot? 
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Garami Antal  CKÖ elnök a szólás, kiegészítés lehetıségével élve megköszöni a képviselı-testület 
érdeklıdését, mely véleménye szerint mindkét fél részérıl a bizalom növekedését eredményezheti. 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a közelmúltban megalakult a Roma Kistérségi Egyesület, melynek 
az Encsi Cigány Kisebbségi Önkormányzat is tagja, és jómaga az elnökség tagja lett. Kijelenti 
azonban, hogy önmagában az egyesület nem mőködıképes, szüksége van a helyi képviselı-testület 
segítségére. Anyagi körülményeik nagyon korlátozottak, de terveik optimisták. Szeretnének szerepet 
vállalni a romák által betölthetı munkahelyek teremtésében és egy a hátrányos helyzető gyermekeket 
segítı tanoda mőködtetésében. Ezekhez a célokhoz kéri a város anyagi támogatását, mert anyaország 
hiányában a cigányság más segítségre nem számíthat. 
 
Bratu László polgármester megköszöni a kiegészítést. Úgy véli, hogy a testületek eddig is 
igyekeztek eleget tenni a cigány kisebbségi önkormányzat jogos kéréseinek. A város azt szeretné, 
hogy a cigány kisebbség köreiben is érvényesülne az a nézet, hogy munkából is meg lehet élni. 
Lényegesnek tartja, hogy a szülık mutassanak jó példát gyermekeiknek, életmódjuk nyújtson 
többletet a számukra.  
Az önkormányzat a múltban és jelenleg is számos közmunkaprogramban részt vett és vesz részt, 
melyben jelentıs számban vesznek részt a település cigány lakosai. Az önkormányzati 
segítségnyújtás mellett azonban a kisebbségnek is tennie kell a fennálló helyzet megszüntetéséért.  
 
Szeles András alpolgármester megköszöni az elnök úr ülésen való részvételét. Leszögezi, hogy a 
tájékoztató kevés, de nagy horderejő célokat fogalmaz meg, melyek megvalósításához anyagi és 
erkölcsi támogatás egyaránt szükséges. Az erkölcsi támogatás adott, míg a megállapított anyagi 
támogatást az önkormányzatnak nem áll módjában emelni a költségvetési paraméterekre tekintettel. 
A szükséges fedezet megteremtésére a kisebbségi önkormányzat figyelmébe ajánlja a pályázati 
rendszer kihasználásban rejlı lehetıségeket. Végezetül sok sikert kíván a kitőzött célok 
megvalósításához. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul 
veszi.  
 

 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 
3.) Tájékoztató az Ukrán Kisebbségi Önkormányzat munkájáról  dr. Rucskó Viktor 

           UKÖ elnök 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy új, múlttal nem rendelkezı kisebbségi önkormányzat 
alakult a városban az elmúlt választáskor, ez az ukrán kisebbségi önkormányzat. Kevesebb munkával 
és markánsabban össze lehet fogni ezt a csoportot a kis létszámra tekintettel. 
Mivel a napirend elıadója nem érkezett meg az ülésre kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke sok sikert kíván a tervek 
megvalósításához. Megállapítja, hogy vannak azok között olyan elképzelések is, melyek a képviselı-
testület hatáskörébe tartoznak, így pl. a testvérvárosi kapcsolat létesítése és az ukrán nyelvoktatás 
bevezetése. Új kisebbségi önkormányzatról lévén szó az állami támogatásból javasolja megvalósítani 
céljaikat. 
 
Szeles András alpolgármester egyetért az elıtte szólókkal. Az új kisebbségi önkormányzat óriási 
igényekkel állt elı és sok tervük országos hatáskört kíván meg. Az önkormányzat részérıl a kért 
anyagi kiegészítésre nincs lehetıség. Véleménye szerint önmérsékletet kell tanúsítaniuk és miután 
önerıbıl eredményeket értek el, lehet majd kérni a képviselı-testület támogatását is. 
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Bratu Ferenc képviselı az arányokra felhívva a figyelmet hangsúlyozza, hogy míg a több száz fıs 
településrészt képviselı településrészi önkormányzat 420.000.- Ft-ból gazdálkodhat, addig az alig 30 
fıs kisebbséget képviselı kisebbségi önkormányzat 640.000.- Ft-tal rendelkezik szabadon. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul 
veszi.  

 
 

Napirend tárgya:        Elıadó 
 
4.) Beszámoló az ETKT tevékenységérıl     Juhász Zsolt 

          munkaszervezet-vezetı  
 
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Juhász Zsolt kistérségi munkaszervezet-vezetı nem kíván élni a kiegészítés lehetıségével. Várja a 
képviselı-testület kérdéseit, észrevételeit. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke megállapítja, hogy a 
beszámoló átfogó képet ad a kistérség tevékenységérıl, elfogadásra javasolja azt. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy a munkaszervezet-vezetı úr a bizottság ülésén részt vett és ott részletesebben 
tárgyalták a szociális ellátások területén kifejtett kistérségi tevékenység helyzetét. Megköszöni a 
kistérségben dolgozók munkáját és azt, hogy a feladatellátás során sok tekintetben jobb paraméterek 
közé került a város pl. az oktatás, a sport, az egészségügy és a közmővelıdés terén egyaránt. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy valóban a szociális ágazat az amely az év során többször 
is fejtörést okozott. A jelenlegi helyzet sem valószínő, hogy a véglegesen kiforrott lenne, de a 
támogatások eléréséhez a lépéseket meg kellett tenni. Arra kéri a Szociális és Egészségügyi 
Bizottságot, hogy szakmai tudásával segítse a kistérség munkáját a jövıben is. Emellett ismerteti, 
hogy a Polgármesteri Hivatal ügyintézıje, Ignáczné dr. Brunclik Edina március 1. napjától a 
kistérségi szociális ágazatnak nyújt jogi segítséget munkaideje felében. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:  48/2007. (III. 19.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló az ETKT tevékenységérıl 
 
A Képviselı-testület az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységérıl szóló 
beszámolót elfogadja. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. március 31. 
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Napirend tárgya:  

        
5.) Indítványok, bejelentések        
        
5.1 A Szervezeti és Mőködési Szabályzatról szóló 4/2003. (II.14.) Kt. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri jegyzı urat ismertesse a módosítás indokait. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 
1990.évi LXV. tv. elıírja az önkormányzatok számára, hogy a választásokat követı 6 hónapon belül 
a szervezeti és mőködési szabályzatukat vizsgálják felül és a szükséges módosításokat tegyék meg. A 
város abban a szerencsés helyzetben van, hogy a jogszabályváltozások mindig aktuálisan átvezetésre 
kerülnek az SZMSZ-en, így most csak apróbb pontosítások váltak szükségessé.  Kéri a módosítások 
elfogadását azzal, hogy a mellékletben az alpolgármester helyett alpolgármesterek szó kerül 
használatra a táblázatban. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elfogadásra javasolja a 
tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
10/2007. (III.20.) Ör. számú rendelete  

a Szervezeti és Mőködési Szabályzatról szóló 4/2003.(II.14.) Kt. sz. rendelet módosításáról 
 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. 
törvény 18. § (1) bekezdésében foglalt felhatalmazás alapján szervezeti és mőködési rendjére 
vonatkozóan a következı rendeletet alkotja: 

 1. § 
                    
A 4/2003. (II.14.) Kt. sz. rendelet ( továbbiakban : rendelet )  11. § (1) bekezdés második mondata az 
alábbiak szerint módosul: 
 
11. § (1) „… A települési önkormányzatok többcélú társulásáról szóló törvény felhatalmazása alapján 
Encs Város Képviselı-testülete a vonzáskörzetébe tartozó 35 településsel Encsi Többcélú Kistérségi 
Társulást (ETKT) hoz létre a kistérség települései fejlesztésének elımozdítására, az önkormányzati 
közszolgáltatások színvonalának kiegyenlített emelése érdekében.” 

 
2. § 

 
A rendelet 28. § (6)-(8) bekezdése hatályát veszti. 

 
3. § 

 
A rendelet 35. § (4) bekezdésének b.) pontja, az (5) bekezdése, valamint a 72. § (4) bekezdése  „B-A-
Z Megyei Közigazgatási Hivatal…” szövegrésze helyébe az „ Észak-Magyarországi  Regionális 
Közigazgatási Hivatal B-A-Z Megyei Kirendeltsége” szövegrész lép. 
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4. § 

 
A rendelet 38. §-ának, 72. § (1) bekezdésének, valamint a 6. sz. melléklet 1./ pontjának „Encs-Gibárt” 
szövegrésze hatályát veszti. 

5. § 
 

A rendelet 74. § (1) bekezdése elsı mondata az alábbiak szerint módosul: 
74. § (1)  A képviselı-testület kapcsolatot tart és együttmőködik a helyi Cigány és Ukrán Kisebbségi 
Önkormányzatokkal, részükre feladatokat ruházhat át… 
 

6. § 
 

A rendelet az alábbi XV. fejezettel egészül ki, ezzel egyidejőleg a jelenlegi XV. fejezet számozása XVI. 
fejezet-re módosul. 

XV. fejezet  
ÖNKORMÁNYZATI TÁRSULÁS  

 
(1) Az önkormányzat a feladatainak hatékonyabb, célszerőbb, gazdaságosabb és ésszerőbb megoldása 
érdekében  az Ötv. 44–47. §-aiban , a helyi önkormányzatok társulásairól és együttmőködésérıl szóló 1997. 
évi CXXXV. törvény és a települési önkormányzatok többcélú kistérségi társulásáról szóló 2004. évi CVII. 
törvény rendelkezéseiben foglaltak betartásával szabadon társulhat.  
(2) A társulás létrehozásáról szóló együttmőködési megállapodások az SZMSZ mellékletét képezik. 
(3) A képviselı-testület a rendelkezésére álló (szellemi és anyagi) eszközökkel támogatja a választópolgárok 
olyan öntevékeny társulásait is, amelyek céljuk és rendeltetésük szerint a helyi önkormányzati feladatok 
(közügyek) megoldására irányulnak. 

7. § 
 

A rendelet 5. sz. mellékletének elnevezése az alábbiak szerint módosul: 
Cigány és Ukrán Kisebbségi Önkormányzatra átruházott feladatok 
 

8. § 
 

A rendelet 2. sz. mellékletében Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság Munkaügyi ágazat  
Intézményirányítással kapcsolatos feladat és hatásköre az alábbi 3. ponttal egészül ki: 
3. Jóváhagyja a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Mőködési Szabályzatát és a mőködéssel kapcsolatos 
iratok módosítását,  az alapító okirat kivételével. 

 
9. § 

 
A rendelet 4. sz. melléklete helyébe ezen rendelet 1.sz. melléklete lép. 

 
10. §  

Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba.       
       

 
Kmf. 

    Bratu László sk                                                             dr.Halász Ferenc sk 
                          polgármester                                                                          jegyzı 
 
 / A rendelet melléklete csatolva a jegyzıkönyvhöz. / 
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5.2 Encs Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatának módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri jegyzı urat ismertesse a módosításokat és azok indokait. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a módosítás oka az, hogy a Képviselı-testület korábbi 
döntése értelmében a Tourinform Iroda a Mővelıdési Központ és Könyvtár intézményhez került 
integrálásra, valamint az, hogy az Okmányiroda önálló irodaként mőködik a jövıben. Az 1. sz. 
melléklet táblázatában az elızıekben elmondottakhoz hasonlóan az alpolgármester szó helyett az 
alpolgármesterek kifejezés kerül alkalmazásra. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kéri, hogy az 1. sz. függelék utolsó 
sorában az ellátja szó helyett a segíti kifejezés kerüljön használatra. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke az elhangzott 
kiigazításokkal elfogadásra javasolja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:  49/2007. (III. 19.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Város Önkormányzat Polgármesteri hivatala Szervezeti és 

Mőködési Szabályzatának módosítása 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta 
és Encs Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatának módosítását elfogadja, azt jóváhagyja.  

  
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2007. március 31. 

 
 

5.3 Encs belvárosában fizetı parkolás kialakítása 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az elıterjesztés nem a polgármesteri hivatal 
„agyszüleménye”, hanem a képviselı-testület által elfogadott ciklusprogram részét képezi. Kéri a 
képviselı-testülettıl, hogy megfontolt döntést hozzon annak érdekében, hogy megtalálja a megoldást 
ahhoz, hogy a város „ne duguljon be”. A probléma nem a szolgáltatásokat igénybe vevıkkel van, 
hanem az üzletek, irodák tulajdonosaival, akik a jármőveikkel a parkolóhelyeket reggeltıl estig 
foglalják. Ha sikerülne a parkolási lehetıségeket bıvíteni akkor is megoldást kell találni a fıutca 
parkolási rendszerének kialakítására. A személyek alkalmazásához kapcsolódóan elképzelt 
megoldások nem szerencsések, mert a bér és járulékai óriási költséget jelentenek. 
Kéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a fizetıparkolás 
bevezetése valóban szerepel a ciklusprogramban és célja kettıs lehet: egyrészt a fıutca 
problémájának megoldása , másrészt önkormányzati bevételszerzés. A három beérkezett ajánlatból a 
Parking Hungary Kft. ajánlata a legkedvezıbb. A belvárosban közel 350 parkolóhely kerülne 
bevonásra a rendszerbe. Azonban az óvoda, az iskolák és az orvosi rendelı melletti területek 
bevonása kérdéseket és aggályokat vet fel.  De a problémát valóban meg kell oldani! 
A bizottság hozzávetıleges számításai szerint a cégnek a havi bevétele elérné a 6-7 millió forintot, 
melybıl az önkormányzatnak éves szinten mindössze 1 millió forintot juttatna vissza. Ez nem 



 8 

szolgálja a bevételszerzési célt. 
Az ingyenes parkolóhelyek hiányában a távolabb parkolásra szoktatás, mint cél sem tud 
megvalósulni.  Így a bizottság összességében nem támogatja a fizetıparkolás bevezetését. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke egyetért az elıtte szólóval. Véleménye szerint 
évi 1 millió forint nem éri meg a lakosság további terhelését. De azt feltétlenül vizsgálandónak tartja, 
hogyan lehet a fıutcát mentesíteni a terhek alól. Javasolja, hogy a Városgazda Kht. gondolja át, hogy 
sajátbevétel szerzési lehetıségként hogyan tudná a parkolási rendszert mőködtetni. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke ismerteti a 
jelenlévıkel, hogy bizottsága nem támogatja a javaslatok elfogadását. Elmondja, hogy a vita során 
több kérdés is felvetıdött, melyekre nem kaptak választ. A tervezett árak nagyvárosi szintet 
mutatnak, így a lakossági terhek további emelkedéséhez vezetnének. A parkolási gondok 
megoldására az önkormányzatnak saját berkein belül kell megoldást találni a Kht. révén.  
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra hívja fel a figyelmet, 
hogy a mellékutak válnának járhatatlanná a parkoló autók miatt. Nem támogatja a javaslat 
elfogadását. Véleménye szerint újabb parkolók kialakítását kell megcéloznia az önkormányzatnak. 
 
Bolobás Péter képviselı arra hívja fel a figyelmet, hogy a testület kétszer is ígéretet tett a butiksor 
mögötti terület parkolóvá alakítására, erre most itt a legfıbb indok a szükség. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester azon véleményének ad hangot, mely szerint a célok 
megfogalmazásakor a képviselık nem a teljes belvárosi parkírozó helyek fizetıssé tételére gondoltak, 
hanem csak a fıutcára. Az igaz, hogy a nagyobb cégeknek csak így éri meg az üzemeltetés, de nem 
ez az önkormányzat célja. A fıút problémáját kell sürgısen rendezni, a parkolási lehetıségeket 
bıvíteni, mert a kialakult forgalomra nem vagyunk felkészülve. A bıvítésre két lehetıség adódik: a 
butiksor mögötti terület, valamint az OTP és az Agrárcenter Rt. mögötti terület. Ezek közel vannak a 
város központjához és az intézményi centrumhoz. 
 
Szeles András alpolgármester az elmondottakkal egyetért. A lakosság anyagi terhei a tőréshatáron 
vannak. A vállalkozók védelmében pedig azt hangsúlyozza, hogy a városnak szolgáltatnak és 
adóznak. Az sem mindegy, hogy valaki tulajdonosa, vagy bérlıje az üzlethelyiségének. Javasolja, 
hogy kerüljenek megkeresésre az érintett vállalkozások azzal a kéréssel, hogy a szükséges napi 
szükséglet – áruszállítás, feltöltés- kivételével ne foglalják a parkolóhelyeket, de ne kerüljenek azzal 
is sújtásra, hogy a parkolásért fizetniük kell. 
Véleménye szerint a vidékrıl bejövıktıl kellene elsısorban díjat szedni, nem a város lakóitól. 
Kéri, hogy a Városfejlesztési Bizottság és a szakma a Kht-val egyeztetve terjesszen a képviselı-
testület elé egy anyagot arra vonatkozóan, hogyan lehetne utóbbi tevékeny közremőködésével 
megvalósítani a tehermentesítést. 
 
Bratu László polgármester egyetért az elhangzott javaslattal azzal, hogy kéri azt gazdasági 
számításokkal alátámasztani. Javasolja annak megvizsgálását is, hogy a fıúttal párhuzamos utcákban 
a kétirányú forgalom megszüntethetı-e segítve a parkolási lehetıségek kialakítását az egyirányúvá 
tétellel. Sajnos újabb parkolók kialakítására nem lát lehetıséget a város ez évi költségvetésében, arra 
csak vállalkozói alapon kerülhet sor. Ebben az esetben azonban a kivitelezı a használatért díjat fog 
szedni, hogy megtérüljön a befektetése. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
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Szám: 50/2007. (III.19.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs belvárosában fizetıparkolás kialakítása 
 
Encs Város Képviselı-testülete megtárgyalta a fizetıparkolási rendszer 
kialakításával kapcsolatos elıterjesztést és úgy határozott, hogy a rendszer 
bevezetésére tett ajánlatok egyikét sem fogadja el. Ezzel egyidejőleg felkéri a 
Mőszaki Irodát, hogy a Városfejlesztési Bizottsággal egyeztetve legkésıbb a júniusi 
ülésre terjesszen elı új javaslatot a Petıfi és a Rákóczi út parkolási gondjainak 
megoldására. 

 
Határid ı:  2007. júniusi Kt ülés  
Felelıs: polgármester  

 
 
5.4 Városi Sportközpont alapító okirat módosítása 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányban szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
 

Szám: 51/2007. (III.19.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Városi Sportközpont alapító okiratnak módosítása 

 
Encs Város Képviselı-testülete megtárgyalta a Városi Sportközpont alapító 
okiratának módosítását és azt elfogadja.  

 
Határid ı:  2007. március 31.  
Felelıs: polgármester 

 
 
5.5 Fügödi Településrészi Önkormányzat létrehozása 
 
Bratu László polgármester javasolja kérdést a napirendrıl levenni, mert a településrész még nem 
egységes a jelöltek személyét illetıen, éles viták alakultak ki. Újabb egyeztetések szükségesek. 
Várhatóan falugyőlés lesz a kérdésben. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangú szavazás 
mellett leveszi napirendjérıl az elıterjesztést. 
 
   
5.6 Belterületbe csatolások ütemezése, a belterületi határ módosítása 
 
Bratu László polgármester az elıterjesztés kiegészítéseként elmondja, hogy a rendeleti formában 
elfogadott településrendezési terv tartalmazza azokat a területeket, melyek szükség esetén a 
belterületbe vonhatóak. Ezek történhetnek több lépésben is. Most három területrıl lenne szó: - 
egyrészt az encsi rész tehermentesítést biztosító elkerülı út megépítéséhez szükséges területrıl, 
másrészt a volt MHSZ épület melletti területrıl a tervezett fejlesztések megvalósításához, 
harmadrészt a sportpálya és a tervezett elkerülı út nyomvonala közötti területrıl. Kéri a képviselı-
testület hozzájárulását az említett területek belterületbe vonásához, a belterületi határ módosításához. 
Végezetül felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
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Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a problémát az 
jelentette, hogy a bizottsági ülésen megfogalmazott kérdésekre nem kaptak választ. Sem az utóbbi 
területet igénylı cég profiljáról, sem a tevékenységi körérıl nem kapott a bizottság információt, de 
támogatja a kezdeményezést. 
 
Bratu László polgármester ismerteti a képviselıkkel, hogy utóbbi terület vonatkozásában egy SPAR 
áruház telepítésérıl lenne szó, ha a cég központja is jóváhagyja az elképzelést. A földtulajdonosokkal 
a megegyezés már megtörtént. A beruházás kapcsán 30 fı kapna munkalehetıséget. A cég fıleg az 
átmenı forgalomra alapoz, nem pedig a városi fogyasztókra. A kereskedelem biztos megélhetést 
biztosított eddig is és várhatóan ezután is minden résztvevıjének. 
A másik két esetben a módosítás a megnyílt pályázati lehetıségek kihasználásához szükségesek. 
 
Bratu Ferenc képviselı kijelenti, nem olyan optimista a multinacionális cég megjelenésével 
kapcsolatosan, mint a polgármester úr. Azt mondják, hogy a „multi” egy munkahelyet teremt és 
kettıt megszüntet. Ha a város engedélyezi a letelepedését, akkor ugyanolyan feltételekkel mőködhet, 
mint a helyi vállalkozások. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 
 

Szám:     52/2007( III.19.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:    Belterületbe csatolás ütemezése, a belterületi határ módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a településrendezési terv szerint belterületbe 
vonható területek belterületbe vonásának ütemezése tárgyában tett elıterjesztést és 
úgy határozott, hogy az Encs 04/7 hrsz-ú ingatlanból a sportpálya és a tervezett 
elkerülı út közötti terület, a 059/2., 059/4.hrsz-ú ingatlanból az MHSZ lıtér 
melletti terület, valamint a 051., 052., 053/1. hrsz-ú ingatlanból a Vágóhíd úti 
elterelı úthoz szükséges terület belterületbe csatolásához hozzájárul. 
 
Felelıs : polgármester 
Határid ı:  2007. március 31. 

 
 

5.7 Bejelentések 
 
Bratu Ferenc képviselı az iránt érdeklıdik, hogy lesznek-e új építési telkek kialakítva? 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy az észak-nyugati lakótelep tervei szerint 
80-85 darab telek kerülne kialakításra, melynek elsı ütemében tavaly 17 db. építési telek került 
értékesítésre. Mivel az önkormányzat számára a kialakítás költségeit elılegezni kell egy optimális 
nagyságot el kell érnie az érintett területnek, azaz legalább 15 komoly szándékú jelentkezı szükséges 
az újabb telekalakításhoz. Kéri, hogy aki építési telket szeretne vásárolni feltétlenül jelezze írásban 
azt a hivatal felé. 
 
Sohajda István képviselı tájékoztatja a képviselıket, hogy a vasúti véderdı gondozása megtörtént, 
de véleménye szerint kicsit túllıttek a célon a kivitelezıi. Néhol alig maradt fa. Arra kérdez rá, hogy 
lesz-e újratelepítés, továbbá az iránt érdeklıdik, hogy a gyalogosátkelıt nem lehetne-e közlekedésre 
alkalmasabbá tenni, ha már megszüntetni nem tudja az  önkormányzat? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a nyárfák kivágását az Erdıfelügyelıség rendelte el 
vágásérettség miatt. 
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A korábbi letermelés után is volt újratelepítés, erre most is sor kerül majd az ipartelepi rész 
kivételével. A gyalogút kapcsán nem tartja jó ötletnek annak burkolását, mert abból baj is adódhat ha 
az önkormányzat a forgalmat a sínek felé megnyitja. Baleset esetén az önkormányzaté a felelısség. 
Véleménye szerint a zúzalékozás is nagy segítség lesz.  Felkéri a Mőszaki Irodát, hogy a szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra mutat rá, hogy forgalmi 
szempontból a fıút mentesítése lenne elérhetı egy vasúti átjáró kialakításával a délkeleti lakótelep 
mellett. Segítséget kér továbbá abban, hogy a Május 1. út és a Rozmaring út közötti útszakaszt, ami 
korábban zsákutca volt - aszfaltozni kellene, mert az átjáró autók felhordják a sarat az úttestre. 
Kéri továbbá, hogy az elöregedett fák kivágásának lehetıségét az önkormányzat egyeztesse az 
illetékes szervekkel és, hogy tegyen meg mindent az illegális hulladéklerakók megszüntetése 
érdekében. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a Rozmaring út hivatalosan ma is zsákutca.  
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke leszögezi, hogy ennek 
ellenére az autók már átjárót alakítottak ki és áthajtanak egyik utcából a másikba.   
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az érintett terület régen játszótér volt és a lakosság kérése 
korábban arra irányult, hogy az kerüljön újjáépítésre. Amennyiben ez a kérés már nem áll fenn akkor 
lehet a forgalom elıtti megnyitásban gondolkodni. 
 
Bratu Ferenc képviselı a játszótér felújításával ért egyet. Elmondja, hogy gyerekként ott nıtt fel és 
ott mindig játszótér volt. Amire ma is szükség lenne. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kéri annak újra ismertetését, hogy 
mely szakaszi lesznek a vasúti kiserdınek újratelepítve? A Kossuth utcai elöregedett fák kitermelése 
kapcsán az iránt érdeklıdik, hogy nem lehetne-e helyi vállalkozásokat bevonni a munkába? Kérdése 
továbbá, hogy a Vágóhíd úti szugot tehermentesítı út megépítése mikorra várható? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy utóbbi sikeres pályázat esetén szeptember körül 
valósulhatna meg. Amennyiben a pályázat nem nyer nem tudja, hogy mikor lesz az önkormányzatnak 
pénze a megvalósításra. Az újratelepítés kapcsán megismétli, hogy a kiserdı az ipartelepi úttól 
Fügödig és az encsi részen lesz újratelepítve, míg az ipartelepi részen nem történik újrafásítás. 
A Kossuth utcai fakitermelés kapcsán elmondja, hogy sajnos nem volt olyan encsi vállalkozó, aki a 
speciális eljárás folytán felvállalta volna a kitermelést, pedig az nagyon sokba van az 
önkormányzatnak. Egy-egy ilyen fa letermelése 50-70 ezer forintba kerül, de volt olyan is, mely 
költsége elért a 100 ezer forintot is. Kéri jegyzı urat, hogy tegye nyilvánossá a lehetıséget és a 
feltételeket a helyi vállalkozások elıtt. 
 
Bolobás Péter képviselı a városban végbemenı változások kapcsán pl. kiserdı letermelése – az 
információ hiányra hívja fel a figyelmet. Elmondja, hogy kifejezetten rosszul érintette, amikor a 
feltett kérdésre nem tudott válaszolni. Arra kéri a polgármesteri hivatal munkatársait, hogy a 
pályázatok kiírása elıtt a képviselıket tájékoztassák és lehetıleg a pályázati anyagok bontásánál is 
szeretne a jövıben jelen lenni. 
 
Bratu László polgármester kéri jegyzı urat, hogy tájékoztassa képviselı urat a város Közbeszerzési 
Szabályzatában foglaltakról és az áprilisi ülésen referáljon a jogszabályok adta lehetıségekrıl. 
 
Kovács István képviselı  elmondja, hogy az encsi szug lakói megkeresték és 45 fı kéri aláírásával a 
szennyvízhálózat kiépítését.  
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A lakosok levelét és az aláírásokat átadja polgármester úrnak. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az aláírásokkal nem oldódik meg semmi. Nem csak azt 
kell kérnie a lakosoknak, hogy legyen kiépítve a szennyvíz, hanem vállalniuk kell a kiépítés 
költségeinek lakosság arányos megtérítését. 
 
Bratu Ferenc képviselı elmondja, hogy ugyanez a helyzet az abaújdevecseri szuggal is, csak ott az 
ivóvízhálózat nem került kiépítésre. Ott mikor lesz vezetékes ivóvíz a lakóknak? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, a város költségvetése adott és ismert minden képviselı elıtt. A 
most felsorolt problémák régiek. Az utólagos kiépítés költségei sokkal magasabbak, mintha az 
eredeti beruházás keretében került volna sor a kiépítésre. Mindkét esetben elmondható, hogy a most 
kérelmezı lakók annak idején nem igényelték a szolgáltatás kiépítését. Devecser esetében a 
szennyvízkiépítésekor sem sikerült az ivóvízvezetéket lefektetni a szugban, mert a szakhatósági 
elıírások miatt az egy ingatlanra esı fajlagos költség irreálisan magas.  
 
Dobozi Gábor képviselı arra a problémára hívja fel a figyelmet, hogy napjainkban a lakosság nagy 
része folyószámlára kapja juttatásait. Az automaták a hosszan kígyózó sorok igényeinek kielégítése 
után kiürülnek és gyakran másfél napba telik mire újra feltöltik azokat. Kéri a z önkormányzat 
segítségét a pénzintézetekkel egyeztetésben, hogy újabb pénzkiadó automaták kerüljenek felállításra 
a város több pontján. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a kérést tolmácsolni lehet a pénzintézetek felé, de azok 
nem kötelesek azt teljesíteni. 
 
Szeles András alpolgármester három korábban – az elızı üléseken - már említett dologra hívja fel a 
figyelmet , illetve kéri a szükséges intézkedések megtételét: 
− Az Unió Coop ABC és a dr. Szolyák Ferenc ügyvédi iroda közötti bekötıúton megállni tilos 

táblát szükséges elhelyezni az akadálymentes forgalom biztosítására. 
− A kátyúzást a lehetıségekhez képes minél elıbb el kell kezdeni, mert az úttesthibák baleseteket 

okozhatnak. 
− A szelektív hulladékgyőjtés kiterjesztési lehetıségét meg kellene vizsgálni, a pályázati 

lehetıségeket is kihasználva. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy elıbbi esetben az okoz problémát, hogy az ABC 
árufeltöltıje az adott bekötıúton van, de meg kell találni a megoldást, hogy más autók ne álljanak ott 
egész nap. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a kátyúzás április hónapban kezdetét veszi és a szelektív 
hulladékgyőjtés kiterjesztése is napirenden van. A tervek között szerepel a kiterjesztés lehetıségeinek 
kihasználása a központtól kifelé haladva és a településrészeken is legalább 2-2 sziget kialakítása 
szükséges. 
 
Kovács István képviselı arra kérdez rá, hogy a Bársonyos úton található 5 lakásban miért nincs 
szennyvíz és ivóvíz? 
 
Bratu László polgármester türelmét kéri a képviselınek és a választ az áprilisi ülésen fogja megadni 
az okok feltárása után.  
Ezt követıen felolvassa a szug lakóinak beadványát . Elmondja, hogy a szennyvízrendszer kiépítése 
hiányában eddig is kellett a lakóknak zárt szennyvíztároló derítıvel rendelkezniük, a szennyvíz nem 
folyhat az udvarokon. A kiépítés költségei ilyen utólagos beruházás esetén hatványozottan 
jelentkeznek. 
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Bartek József ügyvezetı felhívja a lakosság figyelmét, hogy a jövı héten hétfın lomtalanítási 
akcióra kerül sor. A délelıtt folyamán kihelyezett hulladékot a Kht és a Hulladékszolgáltató 
elszállítja. Hangsúlyozza továbbá, hogy a metszésbıl származó nyesedéket a Kht. telephelyén 
díjmentesen el lehet helyezni.  
 
Bratu László polgármester köszöni a felhívásokat és arra kéri ügyvezetı urat, hogy még kedden is 
biztosítson lehetıséget a lakosság számára a lomtalanításra. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke annak tisztázását 
kéri, hogy milyen fajta lomtalanításra kerül sor, mit takar a lom fogalma? Tavaly az egész 
településrész összeszedte a lombot a kertekbıl, szépen bezsákolták, de nem szállították azt el. 
 
Bartek József ügyvezetı elmondja, hogy a lom és a lomb nem azonos.  Utóbbi elszállítására is sor 
fog kerülni majd az ıszi idıszakban, emblémával ellátott zsákokban, melyeket minimális áron lehet 
majd megvásárolni a Kht-tól.  Az ebbıl befolyó bevétel a szállítás költségeit fedezi majd. 
 
Bratu László polgármester köszönetét fejezi ki mindazon állampolgárok felé, akik jelenlétükkel 
megtisztelték a március 15-i városi ünnepséget és azon intézmények felé, akik eleget tettek 
fellobogózási kötelezettségüknek.  
A város vezetése igyekszik mindent megtenni annak érdekében , hogy nemzeti ünnepeink 
megemlékezésein minél több polgár vegyen részt és a középületek eleget tegyenek a kapcsolódó 
kötelezettségüknek. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
 
  

            Timár László                                        dr. Vidákovics Béla 
   hitelesítı                   hitelesítı 


